

[Text]

**The Vice-Chairman:** With 211 members, I am sure Mr. Cook has a great deal to do.

**Mr. Gauthier:** I am sure if he wanted to he could . . .

**Mr. Cook:** Mr. Gauthier, I will get you for that.

**Mr. Gauthier:** You already have, sir.

I am sure Mr. Cook could delegate to Crouse or to Malone or to Mitges or to somebody.

**Mr. Cook:** I think Mr. Corbett would make an excellent chairman.

**The Vice-Chairman:** Yes, I would have no problem with Mr. Corbett.

Could I have a motion, then? I have a motion; and could I add to that Mr. Corbett's name as chairman?

**Mr. Gauthier:** Subject to the usual consultations.

Motion agreed to

**Mr. Hicks:** I have another suggestion, Mr. Chairman, for the subcommittee. I would like to move that a subcommittee of the Standing Committee on Management and Members' Services be formed to make representations to the special task force on the reform of the House of Commons and that the vice-chairman chair this subcommittee.

I will speak to it briefly.

**Mr. Gauthier:** Just a minute. Again, I do not want to interrupt you, but on a point of order, I think the committee has not even been struck yet by the House, so we are now again putting the cart before the horse. I have seen the Order Paper, but no committee is struck until the committee is formed by the House tomorrow afternoon.

**The Vice-Chairman:** I think there is no doubt it will be formed.

**Mr. Gauthier:** If you want to go ahead with the motion and anticipate the action . . .

**Mr. Hicks:** I would be willing to preface my motion with "effective on November 24, 1985".

**The Vice-Chairman:** Effective on the date of the formation of the parent committee.

**Mr. Hicks:** I will preface the motion with that phrase; and then the same motion. If I could speak just briefly to it, let me say that I think the chairman has alluded to the fact that there is no other group of people more important as to input on this task force which is to be formulated. That is why it is extremely important that we do have input. That is the purpose of the motion.

**The Vice-Chairman:** I could not agree more. I would want to have Mr. Murphy and, I presume, Mr. Gauthier, who will be sending a substitute, sitting on that subcommittee. It seems to me that task force is going to be vital and this group

[Translation]

**Le vice-président:** Avec 211 députés, je suis certain que M. Cook a beaucoup à faire.

**M. Gauthier:** Je suis certain que s'il le voulait vraiment, il pourrait . . .

**M. Cook:** Monsieur Gauthier, je vais vous le faire payer.

**M. Gauthier:** Vous l'avez déjà fait, monsieur.

Je suis certain que M. Cook pourrait déléguer ses responsabilités à Crouse ou à Malone ou à Mitges, ou à quelqu'un d'autre.

**M. Cook:** M. Corbett ferait un excellent président.

**Le vice-président:** Oui, avec M. Corbett, il n'y aurait pas de problème.

Une motion? J'ai une motion; puis-je ajouter à cette motion le nom de M. Corbett?

**M. Gauthier:** Sous réserve des consultations ordinaires.

La motion est adoptée.

**M. Hicks:** J'ai une autre suggestion, monsieur le président, à propos du sous-comité. Je propose qu'un sous-comité du Comité permanent de la gestion et des services aux députés soit constitué pour faire des représentations au groupe de travail spécial sur la réforme de la Chambre des communes et que le vice-président assume la présidence de ce sous-comité.

Permettez-moi de m'expliquer rapidement.

**M. Gauthier:** Un instant. Je le répète, je ne veux pas vous interrompre, mais j'invoque le Règlement. Le comité n'a même pas encore été constitué par la Chambre des communes et, encore une fois, nous mettons la charrue avant les boeufs. J'ai vu le *Feuilleton*, mais aucun comité n'existe vraiment tant que la Chambre ne l'aura pas constitué officiellement, demain après-midi.

**Le vice-président:** Mais cela ne fait pas de doute.

**M. Gauthier:** Si vous voulez adopter la motion en dépôt . . .

**M. Hicks:** Je peux commencer ma motion par la mention: «A partir du 24 novembre 1985».

**Le vice-président:** À partir de la date de constitution du comité.

**M. Hicks:** Je vais commencer la motion par cette phrase, et la motion reste inchangée. Permettez-moi de l'expliquer rapidement; je crois que le président a fait remarquer qu'aucun groupe ne pouvait faire de contribution plus importante à ce groupe de travail que celui-ci. C'est la raison pour laquelle nous devons absolument intervenir. C'est l'objet de cette motion.

**Le vice-président:** Je suis on ne peut plus d'accord. J'aimerais que M. Murphy et, j'imagine, M. Gauthier, qui se fera remplacer par un substitut, siègent à ce sous-comité. Il me semble que ce groupe de travail aura une importance vitale, et